
Protokol fra menighedsrådsmøde i Nathanaels sogn  
tirsdag d. 23. januar 2024 kl. 18.00 til kl. 21.00 i Sognegården.  

Til stede: Se Bilag 

Afbud: Dennis Rasmussen, Nicolai Pelzer, Tine Hamborg 
Personalerepræsentant: Bolette Foged 

Referent:   Nina Lunde Clausen 

Møde start: 18.00  Møde slut: 21:00 

Pkt. Notat/Beslutning 

1 Godkendelse af dagsorden Hvorfor er der ikke udsendt dagsorden for det 
lukkede punkt. 
Eller er dagsorden godkendt 

2 Godkendelse af protokol. Godkendt. 

3 Opdatering af Regnskabsinstruks 
Jf. konstitueringen i dec 2023 

Ny side 2, udskiftning af kontaktperson 
Nye bilag til kontaktperson. 
Godkendt. 

4 Fastsættelses af Honorar for 2024 jf. satser 
fra Amagerbro provsti.  

Forslået at vi følger provstiets satser som i 2024 er 
Grundbeløb pr. 31. marts 2012 = 22.435,00 
Inklusive lønreguleringsprocent 
- honorar 2024:  26.006,58

= pr. måned 2.167,22
Godkendt.

5 Orientering 

5,1 Nyt fra og spørgsmål til formand ikke noget 

5,2 Nyt fra og spørgsmål til kontaktperson Kontaktpersonen og medarbejderne er ved at 
definere arbejdsopgaverne og lave planer over 
opgaverne, så det er til at finde, hvis nogen skulle 
være væk længere tid 

Marianne bør som kontaktperson have adgang til 
den fortrolige postkasse og det fortrolige arkiv. 
Det bliver rettet. 

5,3 Nyt fra og spørgsmål til kasserer ikke noget 

5,4 Nyt fra og spørgsmål til Kirkeværge Skaderne i kælderen er det blevet tid til at få 
lavet.   Det er et led i drænprojektet.  



 

 

 
Hvorfor er det Anne Grethe der funger som 
kirkeværge? Når formanden ikke må være 
kirkeværge.  Kirsten er valgt til kirkeværge, men 
fungerer ikke som det. 
Thomas vil gerne være have ført ind at Anne 
Grtethe mener det er lovligt at formanden kan 
fungere som kirkeværge af gavn.  Marianne har 
fået svar fra en jurist i landsforeningen, at der ikke 
er lovligt.  
Hoveddøren i præsteboligen skal efterses.  Døren 
mellem præsteboligen og sakristiet, den der har 
været problemer med tidligere, der er faldet en 
mursten ned fra gavlen på præsteboligen. 
Træerne i præstegårdshaven trænger til at blive 
beskåret.  
Det store A-skilt er gået i stykker. 

5,5 Nyt fra og spørgsmål til Præsten Ros til Organist Simon, der har fanget bolden vedr. 
højskolesangs maratonen. Et projekt som burde 
være noget som MR havde taget hånd om. Det er 
Ikke et MR projekt, det er et præste projekt. 
 
Mini-master i Kristendom, det er lykkedes at finde 
nogen virkelige gode undervisere til projektet. 
Prisen er 400 for deltagelse i 8 
undervisningsgange.  Det er fordelt på 4 moduler. 
Der er brugerbetaling for alle.    
Der er fra kl. 10-14.  
 
Omdeling af Brev fra Københavns Biskop – Vedr. 
udeblivelse fra møde i Københavns Stift.   
Kommentar fra Anne Grethe  -  
Vedr. 6.september så er der taget beslutning på 
MR-møde i september el. oktober. Det skulle være 
sendt videre til stiftet via provstiet.  Der følges op 
på det. 
Det er korrekt at Anne Grethe har overset 
indkaldelsen, idet den er fremsendt til den 
fortrolige postkasse. Anne-Grethe havde dog 
kontakt til Biskoppens sekretær inden mødet 
skulle starte.  
Anne Grethe kontakter Biskoppens sekretær for at 
aftale et ny dato. 
 
Der er kommet en henvendelse vedr. dato for 
konfirmation i 2025.   Thomas forslår at det bliver 
palmesøndag, 13-04-2025, som det også er 



 

 

palmesøndag i 2024.  Personer fra menigheden 
har kontaktet kirken skriftligt og personligt, og 
ønsket om konfirmationen kunne blive en lørdag. 
Hvor mange andre kirker i København holder 
konfirmation om søndagen?   
Palmesøndag er nok ikke den værste søndag, da 
mange holder fri de 3 dage op til påske. 
Det er godkendt. 
 
Var der noget særligt den 14/1 omkring 
tronskiftet? Da der var guldglimmer i gangen? Kun 
fejret ved højmessen.  
 
Skoletjenesten i København indkalder til møde 
den 19/3.  P.t. er der ikke valgt en repræsentant 
for Nathanaels kirke. Marianne kigger på om hun 
kan deltage. Skoletjeneste projektet er et 
provstisamarbejde for præster.  

5,6 Nyt fra og spørgsmål til 
Medarbejderrepræsentant  

Ikke noget. 

5,7 Nyt fra og spørgsmål til Kirke og 
Musikudvalg 
 

Der er møde den 1. februar, ellers ikke noget nyt 

5,8 Nyt fra og spørgsmål til Foredrag, koncert 
og film-udvalg 

Der er lagt plan for film for de næste 3 måneder.  
Der er ved at blive planlagt konceter. 

5,9 Nyt fra og spørgsmål til 
Torsdagsmødeudvalg 

Der er foredrag den 22/2 om Malies kvinder. 
Den 21/3 koncert med Monica  
I april arbejdes der på et foredrag omkring gamle 
urter. 

5,10 Nyt fra og spørgsmål til 125år-udvalg 
- Der er behov for 2 nye medlemmer til 

udvalget. 

Ellen var tovholder på udvalget. 
Hvem vil være med i udvalget?   
Planlægningen skulle have været godt i gang nu.   
Kan vi lægge beslutningerne over i Musik og 
gudstjenesteudvalget?  
Bolette kommer med i fest udvalget, Kirsten Steen 
Hansen træder også ind. 

5,11 Nyt fra og spørgsmål til Kunstudvalg Ikke noget nyt. 

6 Kirkens 125 års fødselsdag  
Hvor mange dage og hvornår på dagen 
afholdes der arrangementer? 
v/kontaktperson 

Da vi fejrede 120 års dag, havde vi en 
festgudstjeneste den 19/3. Ellers blev det fejret 
med alle korene og børnehaven, på dagen eller på 
den normale kordag.   



 

 

Der blev også afholdt en festmiddag, hvor de 
”gamle” støtter/bruger blev inviteret.  
Giver det mening at afholde det samme program. 
Kan vi holde festgudstjenesten søndag den 17/3?- 
Ja – De øvrige aktiviteter aftales i musik og 
gudstjenesteudvalget. 
Kan man holde en aftengudstjeneste?  Det vil nok 
ikke trække så mange mennesker på en hverdags 
aften, som hvis vi gør det på en søndag. 
 
Kunne vi i stedet vælge at fejre kirkens fødselsdag 
på en specifik søndag?  Mariæ Bebudelsesdag, 
som er søndag før palmesøndag. – Godkendt.  

7 Ansættelses kontrakter – Alle kontrakter 
skal gennemgås og godkendes på MR 
møder forud for forvisning for 
nyansættelser. 

Udleveres til MR medlemmer og kontaktpersonen 
gennemgår kontrakten til godkendelse på MR-
møde. Godkendt. 

8 Flagdage Der flages på de store officielle flagdag, af de 
”royale” dog kun Dronning Mary, Dronning 
Margrethe, Kong Fredrik den X, samt Kronprins 
Christian og kirkens fødselsdag.  
Hvem flager hvis en flagdag falder på en mandag? 
Præsten vil måske kunne træde til. 

9 Ferieplanlægning 
- Er der nogen uger hvor medarbejdere 

ikke må afholde ferie? 
v/kontaktperson 

Inden ferieplanlægningen laves færdig, ønskes det 
afklaret om der er nogen tidspunkter der ikke kan 
holdes ferie.   
Anne Grethe mener at hovedferien skal holdes i 
juli måned, hvor der ikke er nogen aktiviteter i 
sognegården og kirken, udover 
kirkeligehandlinger.  
Der er krav på 3 sammenhængende uger i mellem 
1. maj og udgangen af september.  Men det skal 
kunne planlægges efter arbejdets tarv.  
Industriferien er typisk tvungen ferie, hvor meget 
har lukket. 
Der skal også planlægges hovedrengøring i den 
periode hvor der ikke er aktiviteter i sognegården 
og kirken. 
 
Det er ufleksibelt at der ikke kan planlægges ferie 
for fuldtidskirketjeneren udover juli måned.  Det 
vil give bedre arbejdsforhold hvis ferien er mere 
fleksibel og vil nok på den lange bane give mere 
værdi for kirken.  
 



 

 

Der vil blive dækket ind, så der hele tiden er 1 
kirketjener på fuldtid.   
 
Det kunne også være optimalt hvis der bliver 
afviklet noget ferie i efterårsferien og vinterferien, 
men igen hvad giver mest værdi for 
medarbejderne og for kirken. 
 
Hvis begge kirketjenerne ønsker ferie på samme 
tid, så er der kontaktpersonen der må finde ud af 
hvem der skal holde ferie hvornår. 
 
Det er fint at planlægge ferie i Juli, Så længe der 
altid er en 1 kirketjener som dækker ind på 
fuldtid.   
 

10 Rammetid for kirketjener  Gennemgang af skema som Marianne og Bolette 
har lavet, på baggrund af de arbejdsplaner der er 
lavet i ChurchDesk.   
 
Den laves fremover og sendes ud til orientering. 

11 Lukket punkt   

12 MR møder i 2024: 
22. februar 2024 
26. marts 2024 
25. april 2024 
22. maj 2024 
20. juni 2024 
22. august 2024 
26. september 2024 
15. oktober 2024 rettet til den  
10. oktober 2024 
21. november 2024  

Møde den 15. oktober forslås flyttet til  
10. oktober 2024. 
 
Det kunne være godt med en fast ugedag, men 
der skal også tages hensyn til afleveringsfrister 
mm. 
 
Der holdes fast i de forslåede datoer.  
Dog kigger vi på om den 20. juni skal ændres. 
 
Orienteringsmøde den 14. maj  
Valgforsamling den 17. september 
Årlige Menighedsmøde den 2. juni efter 
Højmessen. 
 
Visionsdag for menighedsrådet den 3. marts? – 
Nej. 
Skal det ikke vente til det nye menighedsråd er 
trådt sammen.?  Det er på tide at menighedsrådet 
samles og finder fællesfodslag.   



 

 

Dem der havde løst sognebånd til Ellen Gylling, 
har mulighed for at udskyde udløb af sognebåndet 
til der er ansat en ny præst. 
Der kan også argumenteres for at afvente med 
visionsarbejdet, ind til at der kan ansættes nye 
medarbejdere. Det vil ikke være fair overfor de 
medarbejdere vi at sætte gang i nye aktiviteter.  
 
Visionsdagen skal ikke nødvendigvis give nye 
aktiviteter.  Friske visioner kan være med til at 
skræmme potentielle nye MR-medlemmer.  
Visions dag vil være godt med det nye MR og efter 
der finde ud af hvilke medarbejder der er brug for. 
Vi skal dog stadig huske at passe på vores 
menighed.  
 
Kan vi gøre noget andet for at fremme 
samarbejdet, i stedet for at visionsarbejdet.  

13 Evt. Torsten er ikke enig i at flytte kirkens fødselsdag til 
en fast søndag.   
 
Til næste møde. Kan vi få en aftengudstjeneste på 
Askeonsdag?  

 






